

JOINT PRESS RELEASE

CITS and E-Gov'A Join Forces to Accelerate Africa's Digital Transformation

Yaoundé, 03 August 2026. The organisers of the Cameroon International Tech Summit (CITS) and E-Gov'A, the E-Gov Africa Summit, Expo and Awards, have announced a strategic partnership aimed at strengthening the reach, coherence and impact of their two initiatives.

Initially scheduled for 14 to 16 October 2026, E-Gov'A will now be held within the framework of CITS 2026, taking place from 15 to 17 October 2026 at the Yaoundé Conference Centre. The overall E-Gov'A programme will therefore run from 14 to 17 October 2026, beginning with a day of field visits on 14 October, followed by three days within CITS, from 15 to 17 October, combining the E-Gov'A exhibition, conferences, demonstrations and professional networking.

CITS will fully retain its identity, positioning and original programme. All activities planned as part of the summit will be maintained and will run alongside the dedicated E-Gov'A programme.

E-Gov'A will likewise retain its identity and positioning, with a specific focus on the digital transformation of African public administrations and public services.

Held at the same venue and over the same period, CITS and E-Gov'A have decided to combine their strengths, networks and expertise to deliver a more ambitious technology event.

This alliance will create a stronger platform, bringing together public institutions, governments, regional and local authorities, technology companies, telecommunications operators, banks, fintech companies, startups, development partners, experts and decision-makers committed to building a digital, sovereign and inclusive Africa.

"This partnership reflects our determination to bring stakeholders together around a stronger and more visible technology event. CITS will fully retain its programme and ambition while hosting a specialised platform dedicated to the digital transformation of public administrations. This complementarity will enable public and private stakeholders to showcase their innovations, develop partnerships and make a tangible contribution to Africa's digital development," said Ayuk Etta, Founder and CEO of Mountain Hub and Programme Director of CITS.

14 October: An Immersion Day at the Heart of Digital Transformation

The day of 14 October 2026 will be dedicated to professional visits to Cameroonian companies providing digital solutions, as well as public administrations engaged in digitising their procedures and services.

These visits will enable participants, foreign delegations, public officials, partners and experts to gain first-hand insight into the platforms, infrastructure, methods and digital solutions already deployed in Cameroon.

This immersion day will serve as the opening stage of the E-Gov'A programme. It will allow participants to move beyond theoretical discussions and observe concrete achievements, encourage the sharing of experiences, and showcase the administrations and companies already transforming public services through digital technology.

Three Exhibition Days, from 15 to 17 October



The E-Gov'A Expo, initially scheduled for 15 and 16 October, will now run for three days, from 15 to 17 October 2026, at the Yaoundé Conference Centre as part of CITS.

A dedicated E-Gov'A exhibition area will bring together public administrations, institutions, regional and local authorities, companies and solution providers contributing to the modernisation of public services.

Exhibitors will showcase digital platforms, paperless public services and solutions related to artificial intelligence, digital identity, electronic payments, cybersecurity, data sovereignty, cloud computing, connectivity and electronic document management.

Expanding from two to three exhibition days will give exhibitors greater visibility and create more opportunities for demonstrations, business meetings, partnerships and engagement with public decision-makers, investors and users.

The Tripartite Hall for Conferences and Demonstrations

E-Gov'A conferences, panels and demonstrations will take place in the 400-seat Tripartite Hall at the Yaoundé Conference Centre.

The venue will host discussions among government officials, business leaders, experts, academics, investors, startups and international partners, along with live solution demonstrations, around the E-Gov'A 2026 theme:

“E-Governance and Artificial Intelligence: Building Efficient Public Services in a Cashless and Paperless Africa.”

The conferences will examine the key challenges of digital government, while the demonstration sessions will give public administrations and companies the opportunity to present their innovations and solutions in practical terms.

Discussions will focus on the digitisation of administrative procedures, digital identity, artificial intelligence applied to public services, electronic payments, cybersecurity, data protection, platform interoperability, sovereign cloud infrastructure, connectivity and digital inclusion.

E-Gov'A Workshops and Hackathon Maintained

The E-Gov'A workshops will be maintained, along with the E-Gov'A Hackathon. The hackathon will bring together universities and professional training institutions to address a practical challenge submitted by a public administration and to develop innovative digital solutions in response.

The E-Gov'A Awards Grand Night

The programme will culminate in the E-Gov'A Awards Grand Night, a prestigious ceremony recognising excellence and innovation in the digital transformation of public services and businesses across Africa.

The E-Gov'A Awards will honour institutions, public administrations, regional and local authorities, companies, startups, projects and individuals from Cameroon and across Africa whose outstanding contributions are helping to modernise government, advance digital innovation and bring public services closer to citizens.

The Awards Grand Night will be held at a special venue, with the date and location to be announced by the Organising Committee. Unlike the E-Gov'A conferences and demonstrations, which are free to attend upon registration, access to the ceremony will be paid and reserved for invited and duly registered guests.



Participation procedures, pass categories and access requirements will be published soon by the Organising Committee on the official E-Gov'A website: <https://e-gov.africa/>.

"This strategic alliance between E-Gov'A and CITS opens a new dimension for both events and sends a strong message to Cameroon's digital ecosystem about the need to strengthen synergies. It enables us to bring expertise, audiences and opportunities together within a single major event. We have also expanded our programme: in addition to the field immersion day on 14 October, we will now offer three exhibition days instead of two, along with a broader range of conferences and demonstrations in the 400-seat Tripartite Hall. E-Gov'A remains fully committed to its mission: showcasing digital solutions that transform public administrations and businesses, bringing public services closer to citizens, and preparing Africa for a cashless, paperless and seamless future," said Beaugas Orain Djoyum, promoter of E-Gov'A, Publisher of Digital Business Africa and President of Smart Click Africa.

Two Complementary Programmes, One Shared Ambition

CITS and E-Gov'A will each retain their own programme, identity and objectives. Their partnership will give participants access to two complementary platforms, at the same venue and during the same period, addressing the major challenges of technological innovation and the digital transformation of public services.

This partnership rests on a shared conviction: Africa's digital transformation requires stronger synergies among public authorities, the private sector, innovators, investors, universities, civil society and development partners.

The two organisations invite public administrations, technology companies, economic operators, startups, academic institutions, international organisations and institutional partners to join this new dynamic, showcase their solutions and contribute to the conversation on Africa's digital future.

From 14 to 17 October 2026, E-Gov'A will offer a comprehensive programme combining immersion visits to companies and public administrations, solution exhibitions, strategic dialogue, experience sharing, technology demonstrations, business meetings and recognition of excellence.

CITS and E-Gov'A: two complementary programmes, one shared ambition for Africa's digital transformation.

Press and Partnership Contacts

Cameroon International Tech Summit (CITS)

Ayuk Etta

Telephone: +237 676 10 17 85

Email: hello@info.citscm.com

Website: <https://citscm.com/>

E-Gov'A, E-Gov Africa Summit, Expo & Awards

Beaugas Orain Djoyum

Telephone: +237 674 61 01 68

Email: event@e-gov.africa

Website: <https://e-gov.africa/>

CITS et E-Gov'A unissent leurs forces pour accélérer la transformation numérique de l'Afrique

Yaoundé, le 03 août 2026. Les promoteurs du Cameroon International Tech Summit (CITS) et d'E-Gov'A, l'E-Gov Africa Summit, Expo & Awards, annoncent la conclusion d'un partenariat stratégique destiné à renforcer la portée, la cohérence et l'impact de leurs deux initiatives.

Initialement prévu du 14 au 16 octobre 2026, E-Gov'A se tiendra désormais dans le cadre du CITS 2026, du 15 au 17 octobre 2026 au Palais des Congrès de Yaoundé. Le programme global d'E-Gov'A s'étendra du 14 au 17 octobre 2026, avec une première journée de visites de terrain le 14 octobre, suivie de trois jours au sein du CITS, du 15 au 17 octobre, associant l'exposition E-Gov'A, des conférences, des démonstrations et des rencontres professionnelles.

Le CITS conserve intégralement son identité, son positionnement et son programme initial. Les différentes activités prévues dans le cadre du sommet sont maintenues et se dérouleront parallèlement au programme spécifique d'E-Gov'A.

De son côté, E-Gov'A conserve son identité et son positionnement, spécifiquement consacrés à la transformation numérique des administrations et des services publics africains.

Organisés au même endroit et sur la même période, le CITS et E-Gov'A ont choisi de mutualiser leurs forces, leurs réseaux et leurs expertises afin de proposer un rendez-vous technologique plus ambitieux.

Cette alliance donnera naissance à une plateforme renforcée, réunissant les institutions publiques, les gouvernements, les collectivités territoriales, les entreprises technologiques, les opérateurs de télécommunications, les banques, les fintechs, les startups, les partenaires au développement, les experts et les décideurs engagés dans la construction d'une Afrique numérique, souveraine et inclusive.

« Ce rapprochement traduit notre volonté de fédérer les énergies autour d'un rendez-vous technologique plus fort et plus visible. Le CITS conserve pleinement son programme et son ambition, tout en accueillant un espace spécialisé dédié à la transformation numérique des administrations. Cette complémentarité permettra aux acteurs publics et privés de présenter leurs innovations, de nouer des partenariats et de contribuer concrètement au développement numérique de l'Afrique », déclare Ayuk Etta, fondateur et directeur général de Mountain Hub et directeur du programme du CITS.

Le 14 octobre : une journée d'immersion au cœur de la transformation numérique

La journée du 14 octobre 2026 sera consacrée à des visites professionnelles auprès d'entreprises camerounaises proposant des solutions numériques, ainsi qu'au sein d'administrations publiques engagées dans la numérisation de leurs procédures et de leurs services.

Ces visites permettront aux participants, aux délégations étrangères, aux responsables publics, aux partenaires et aux experts de découvrir concrètement les plateformes, les infrastructures, les méthodes et les solutions numériques déjà déployées au Cameroun.

Cette immersion constituera la première étape du programme d'E-Gov'A. Elle permettra de passer des échanges théoriques à l'observation directe des réalisations, de favoriser le partage d'expériences et de mettre en valeur les administrations et les entreprises qui transforment déjà les services publics grâce au numérique.

Trois jours d'exposition, du 15 au 17 octobre



E-Gov'A Expo, initialement prévue les 15 et 16 octobre, se tiendra désormais pendant trois jours, du 15 au 17 octobre 2026, au Palais des Congrès de Yaoundé, dans le cadre du CITS.

Un espace salon spécialement consacré à E-Gov'A réunira les administrations, les institutions, les collectivités territoriales, les entreprises et les fournisseurs de solutions contribuant à la modernisation de l'action publique.

Les exposants pourront y présenter des plateformes numériques, des services publics dématérialisés et des solutions liées notamment à l'intelligence artificielle, à l'identité numérique, au paiement électronique, à la cybersécurité, à la souveraineté des données, au cloud, à la connectivité et à la gestion électronique des documents.

Ce passage de deux à trois jours d'exposition offrira davantage de visibilité aux exposants et multipliera les occasions de démonstrations, de rencontres d'affaires, de partenariats et d'échanges avec les décideurs publics, les investisseurs et les utilisateurs.

La salle Tripartite dédiée aux conférences et aux démonstrations

Les conférences, les panels et les démonstrations d'E-Gov'A se tiendront dans la salle Tripartite du Palais des Congrès de Yaoundé, d'une capacité de 400 places.

Cet espace accueillera les échanges entre responsables gouvernementaux, dirigeants d'entreprise, experts, universitaires, investisseurs, startups et partenaires internationaux, ainsi que les démonstrations de solutions, autour du thème d'E-Gov'A 2026 :

« E-gouvernance et intelligence artificielle : bâtir des services publics efficaces dans une Afrique sans cash et sans papier ».

Les conférences permettront d'examiner les principaux enjeux de la transformation numérique de l'État, tandis que les sessions de démonstration donneront aux administrations et aux entreprises l'occasion de présenter concrètement leurs innovations et leurs solutions.

Les discussions porteront notamment sur la dématérialisation des procédures administratives, l'identité numérique, l'intelligence artificielle appliquée aux services publics, les paiements électroniques, la cybersécurité, la protection des données, l'interopérabilité des plateformes, le cloud souverain, la connectivité et l'inclusion numérique.

Les ateliers et l'E-Gov'A Hackathon maintenus

Les ateliers d'E-Gov'A sont maintenus, tout comme l'E-Gov'A Hackathon. Celui-ci réunira des établissements universitaires et des écoles de formation autour d'un défi concret soumis par une administration publique, auquel les participants apporteront des solutions numériques innovantes.

La Grande Nuit des E-Gov'A Awards

L'un des temps forts d'E-Gov'A sera la Grande Nuit des E-Gov'A Awards, une cérémonie prestigieuse consacrée à la reconnaissance de l'excellence et de l'innovation dans la transformation numérique des services publics et des entreprises en Afrique.

Les E-Gov'A Awards distingueront les institutions, les administrations, les collectivités territoriales, les entreprises, les startups, les projets et les personnalités du Cameroun et d'Afrique qui contribuent de manière remarquable à la modernisation de l'État, à l'innovation numérique et au rapprochement des services publics des citoyens.

La Grande Nuit des E-Gov'A Awards se déroulera dans un espace spécial et unique, dont la date et le lieu seront communiqués prochainement. Contrairement aux conférences et démonstrations de l'E-Gov'A Summit, dont l'accès sera gratuit sur inscription, l'accès à cette soirée de récompense sera payant et strictement réservé aux personnes invitées et dûment enregistrées.



Les modalités de participation, les catégories de pass et les conditions d'accès seront prochainement communiquées par le Comité d'organisation sur le site officiel d'E-Gov'A : <https://e-gov.africa/>.

« Cette alliance stratégique entre E-Gov'A et le CITS ouvre une nouvelle dimension pour nos deux événements et envoie aux acteurs camerounais du numérique un message fort sur la nécessité de renforcer les synergies. Elle nous permet de réunir les expertises, les publics et les opportunités au sein d'un même grand rendez-vous. Nous avons également renforcé notre programme : en plus de la journée d'immersion sur le terrain prévue le 14 octobre, nous proposons désormais trois jours d'exposition au lieu de deux, ainsi qu'un nombre accru de conférences et de démonstrations dans la salle Tripartite de 400 places. E-Gov'A conserve pleinement sa vocation : valoriser les solutions numériques qui transforment les administrations et les entreprises, rapprochent les services publics des citoyens et préparent une Afrique sans cash, sans papier et sans rupture », affirme Beaugas Orain Djoyum, promoteur d'E-Gov'A, directeur de publication de Digital Business Africa et président de Smart Click Africa.

Deux programmes complémentaires, une ambition commune

Le CITS et E-Gov'A conserveront chacun leur programme, leur identité et leurs objectifs propres. Leur rapprochement permettra toutefois aux participants d'accéder, au même endroit et durant la même période, à deux plateformes complémentaires couvrant les principaux enjeux de l'innovation technologique et de la transformation numérique des services publics.

Ce partenariat repose sur une conviction commune : la transformation numérique du continent exige davantage de synergies entre les pouvoirs publics, le secteur privé, les innovateurs, les investisseurs, les universités, la société civile et les partenaires au développement.

Les deux organisations invitent les administrations publiques, les entreprises technologiques, les opérateurs économiques, les startups, les établissements universitaires, les organisations internationales et les partenaires institutionnels à rejoindre cette nouvelle dynamique, à exposer leurs solutions et à contribuer aux réflexions sur l'avenir numérique de l'Afrique.

Du 14 au 17 octobre 2026, E-Gov'A proposera un parcours complet associant immersion au sein des entreprises et des administrations, exposition de solutions, dialogue stratégique, partage d'expériences, démonstrations technologiques, rencontres d'affaires et reconnaissance de l'excellence.

CITS et E-Gov'A : deux programmes complémentaires, une même ambition pour la transformation numérique de l'Afrique.

Contacts presse et partenariats

Cameroon International Tech Summit (CITS)

Ayuk Etta

Téléphone : +237 676 10 17 85

E-mail : hello@info.citscm.com

Site web : <https://citscm.com/fr/>

E-Gov'A, E-Gov Africa Summit, Expo & Awards

Beaugas Orain Djoyum

Téléphone : +237 674 61 01 68

E-mail : event@e-gov.africa

Site web : <https://e-gov.africa/>